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Kadıköy’deki kreş ihtiyacına dair araştırma yapılması gerektiği söylenmiştir.
Kadınların sosyalleşebileceği olanaklar yaratmak için gündüz bakım
evlerinin kurulabileceği belirtilmiştir. Böylelikle kadınlar çocuklarını bu
alanlara bırakıp, kendi günlük işlerini halledebileceği aktarılmıştır.

Sığınma evi sayısının artırılması gerektiği söylenmiştir.

Kadıköy Belediyesi’nin, kamusal alanları (Kalamış, Moda, Göztepe,
Fenerbahçe) yaş gruplarını gözetecek biçimde etkinlikler düzenlediği
söylenmiştir. Ancak hem bu alanlara hem de Kadıköy merkezine kadınlar
için erişim kolaylığının olmadığı dile getirilmiştir. Örneğin; çocuklu bir kadının
bebek arabası ile bu alanlara ulaşmasının oldukça zor olduğu ifade
edilmiştir. 

Merkezde insanların vakit geçirebileceği belediyeye ait herhangi bir
kamusal mekanın bulunmadığı belirtilmiştir. “Dışarıdan gelen” ve “yerel
sakin” ayrımını giderecek kamusal mekanların oluşturulması gerektiği
söylenmiştir. Rexx Sineması’nın da bu alanlardan biri olabileceği ifade
edilmiştir. 
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Kadıköy tarihindeki kadınların bilinirliğinin sağlanmasının da önemli bir çalışma
olacağı ifade edilmiştir. MorFest etkinliği gibi kadınların kamusal alandaki
görünürlüğü artıracak etkinliklerin de artırılması ve desteklenmesi gerektiği
söylenmiştir.

Potlaç’ın eskiden Moda’da olduğu ve buradan taşındıktan sonra kadınlara hitap
eden bir mekanın bu alandan gitmiş olduğu söylenmiştir.

Kadıköy merkeze yakın semt pazarının bulunmadığı ve kadınların gündelik
hayatına dair bir çalışma yapılırken bu konunun da dikkate alınması gerektiği
belirtilmiştir.

Terk edilmiş binalar veya inşaatlarda evsizlerin yaşadığı söylenmiştir. Evsizlerin
ihtiyaçlarını karşılayacak duş, çamaşırhane gibi hizmetlerin sağlanması için
sosyal hizmet merkezinin bulunması gerektiği ifade edilmiştir. 

Kadıköy’ün, genç kadınların ve LGBTİ+ların oldukça yoğun olarak kullandığı ve
sosyalleştiği bir yer olduğu söylenmiştir. Barlar Sokağı olmak üzere bu alanlarda
polis ve bekçilerin yoğun olarak bulunmasının yarattığı bir gerilim ve güvensiz
hissetme halinin bulunduğu ifade edilmiştir. 

Şiddet sorununun güvenlikçi politikalarla çözülemeyeceği belirtilmiştir. Kadınlar ve
LGBTİ+ların güvenlik sorununun ortak ve toplumsal cinsiyet perspektifinden ele
alınması gerektiği söylenmiştir. 

Kadıköy’ün giderek kalabalıklaşması ile gündelik hayatın içinde şiddet sorununun
daha da arttığı ve bu şiddet halinin zaman geçtikçe normalleştirildiği aktarılmıştır. 
Mekanlar ve barlarda şiddet vakalarının oldukça fazla yaşandığı söylenmiştir. Bu
mekanlarda toplumsal cinsiyet ve şiddet konularında bilinçlendirme çalışmalarının
yapılabileceği ifade edilmiştir. 

Freelance çalışan kadınların da yoğun olarak yaşadığı ve kullandığı bir ilçe
olmasından dolayı, Kadıköy’de bu kullanıma uygun kamusal alanların
oluşturulabileceği söylenmiştir.  

Şiddet, Kadın ve LGBTİ+'lar İçin Güvenli Alanlar



Kadıköy merkezini daha güvenli hale getirebilmeye yönelik ortak çalışmalar
yapılabileceği dile getirilmiştir. Bu çalışmaların sokakta gerçekleştirilmesi ve
görünür hale getirilmesinin önemli olduğu belirtilmiştir.

Kadıköy merkezde kadınların şiddete ve tacize maruz kaldığında hızlıca
erişebilecekleri bir mekanizmanın ve alanın bulunmadığı aktarılmıştır.
Şiddete uğrayanların ulaşılabileceği mekanların artırılması gerektiği
vurgulanmıştır.

Kadıköy’ün, yalnız yaşayan kadınların yoğun olarak yaşadığı bir yerleşim
alanı olduğu belirtilmiştir. Kiraların son dönemde çok fazla artmış olmasının
yalnız yaşayan kadınlar için daha büyük bir sorun oluşturduğu aktarılmıştır.

Ev sahibi-kiracı geriliminin de giderek arttığı bu dönemde yalnız yaşayan
kadınlar evlerinden çıkmak zorunda kaldığı vurgulanmıştır. Barınma ve
konut ile ilgili çalışmaların da Kadıköy için önemli olduğu söylenmiştir.
İlçenin aynı zamanda, göçmen kadınların da yoğun olarak çalıştığı ve
kullandığı bir bölge olduğu dile getirilmiştir. 

Kadıköy Belediyesi’nin “Toplumsal Cinsiyet Eşitliği Birimi”ni ilk kurduğunda
pozitif etkileri olduğu söylenmiştir. Ancak şu anda tam olarak nasıl
çalışmalar yapıldığının bilinmediği belirtilmiştir.

Kenti sahiplenmek için kadınların kentteki tarihini bilmenin önemli bir yerde
durduğu ve bununla ilgili bir etkinlik de yapılabileceği ifade edilmiştir.

Kadıköy merkezde kadınları önceleyen kamusal alanların yaratılması veya
mevcut yapıların işlevlendirilmesi gerekliliği dile getirilmiştir. Kadınların
oluşturduğu sivil toplum yapılarına destek verilmesi ve işbirliği geliştirilmesi
gerektiği söylenmiştir.

Barınma

İşbirliği



Yoğurtçu Kadın Forumu, Yeldeğirmeni Kadınları, Moda Ladies Grubu,
hayvansever dayanışma ağları vd. yapılanmalardaki kadınlarla birlikte
çalışılabileceği ve kadınlara yönelik anketler yapılabileceği vurgulanmıştır. 

Yeldeğirmeni planlama alanı dışında olsa da süreç içinde düşünülmesi
gerektiği ifade edilmiştir.

Şiddet ve toplumsal cinsiyet konularında esnaflara ve belediye
personellerine yönelik eğitim çalışmalarında kadın örgütleri ile
çalışılabileceği aktarılmıştır. 


